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Innkalling til møte i Studentparlamentet 

  

Det innkalles herved til møte i Studentparlamentet 

Tid: Onsdag 23.november 2022, klokken 16.15  

Sted: B2-014, Kristiansand        

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

 

Irene Bredal 

Førstekonsulent, STA 

 

 

 

Deres ref.:  Vår ref.: IB Dato: 16.11.22  



 

 

 

 

Saksliste SP-møte 

 

Møtedato:    23.november 2022 

Sted:           B2-014, Kristiansand  

 

SAK TITTEL SAKSBEHANDLER MERKNAD  

SP-sak 00a/22 Valg av ordstyrere William T. Svendsen   Muntlig på møtet  

SP-sak 00b/22 Opprop Irene Bredal Muntlig på møtet  

 

SP-sak 00c/22 Godkjenning av innkalling, saksliste 

og dagsorden 

Ordstyrere Vedlagt  

SP-sak 00d/22 Godkjenning av protokoll fra SP-

møtet 19.oktober 2022 

Ordstyrere Vedlagt 

SP-sak 50/22 Siden sist   William T Svendsen   Vedlagt/Muntlig 

på møtet  

Vedtakssaker  

SP-sak 51/22 Mandat for landsmøtedelegasjonen 

NSO 

William T. Svendsen Vedlagt    

SP-sak 52/22 Resolusjon - utfordringar rundt rus i 

studentmiljøet 

Katrine B. Øydna  Vedlagt    

SP-sak 53/22 Revidering av resolusjon – åpen 

kildekode  

William T. Svendsen  Vedlagt    

Diskusjonssaker  

SP-sak 54/22  Forskning på dyr ved UiA  Maiken K. Andersen  Vedlagt    

SP-sak 55/22 Undervisningsformer   Maiken K. Andersen Vedlagt   

Orienteringssaker 

SP-sak 56/22 Eventuelt   Muntlig på møtet 

 

Etter møteslutt er det satt av 10 minutt til møteevaluering. 

 

 
 



 

 
 
Dagsorden for SP-møte 23.11.2022: 
 
 
STA-styret foreslår følgende dagsorden for møtet: 
 
 
Sak                                                Tittel                                              Anslått tidspunkt                  
SP-sak 00a/22                               Valg av ordstyrere                           16.15-16.20 
SP-sak 00b/22 
SP-sak 00c/22                   

Opprop 
Godkjenning av innkalling, 
saksliste og dagsorden                                                            

16.20-16.25 
16.25-16.30 

SP-sak 00d/22                     Godkjenning av protokoll fra 
SP-møtet 19.10.22 

16.30-16.35 

SP-sak 50/22 
SP-sak 51/22 
 
SP-sak 52/22 
 
Pause 
SP-sak 53/22 
 
Pause 
SP-sak 54/22 
Pause 
SP-sak 55/22 
SP-sak 56/22 

Siden sist  
Mandat for 
landsmøtedelegasjonen 
Resolusjon – Utfordringar rundt 
rus i studentmiljøet 
 
Revidering av resolusjon- Åpen 
kildekode 
 
Forsking på dyr ved UiA 
 
Undervisningsformer 
Eventuelt  
 

16.35-16.45 
16.45-17.10 
 
17.10-18.10 
 
18.10-18.25 
18.25-18.55 
 
18.55-19.00 
19.00-20.00 
20.00-20.10 
20.10-20.55 
20.55-21.05 
 

   
 
 
SP-møtet er berammet til å vare til 21.15. Dette er medregnet 10 minutt til møteevaluering etter 
møteslutt.  
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SP-sak   Protokoll 

Møtedato  19.10.22 

Saksbehandler  Irene Bredal  

Arkivreferanse  010   

 

PROTOKOLL 
fra  Møte i Studentparlamentet  

Møtedato: Onsdag 19.10.2022, klokken 16.15 

 

Studentparlamentet: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

STA-styret: 

 

 

 

 

Andre: 

 

Ordstyrere: 

 

 

Protokollfører: 

 

Forfall: 

 

 

 

 

Rebekka Langseth  

Vegard Nordstokke Valen  

Martin Jonathan P. Røiseland  

Kevin Mathisen Kirkhus  

Kaia Pihl 

Ingrid Marie Skaug Lindqvist  

Kristine Lehrmann Solvang  

Eline Marie Nilsen  

Mohamed Ali Mohamad 

Razan Karim  

Emil Gudelis  

Mari McCarthy Rørlien  

Inger Elise Tysvær  

Kristine Berthelsen  

Katarina Holen  

Amalie Lauritsen  

Johanna Elisabeth Gudmestad  

Simon Husby  

Rufo Gerhard T. Garzia  

 

William T. Svendsen  

Katrine Bryggeså Øydna  

Lisa K. Fredsvik 

Lars Magnus Halvorsen  

 

Børre Bastigkeit, nestleder i styret til Studentsamskipnaden i Agder (SiA)   

 

Eline Ø. Roaldsøy  

Bendik Hagen  

 

Irene Bredal 

 

Eirik Øren Løberg  

Stine Regina Tusvik 

Mathias Hofgaard Bjørgung  

Carmen Gazo 

Ragnhild Danielsen Lybekk 
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SAKSLISTE 
   

                                                  

SP-sak 00a/22 Valg av ordstyrere  

   

Forslag til vedtak på ordstyrere: 

 

            Eline Ø. Roaldsøy og Bendik Hagen  

   

            Godkjent  

                                                                           

                            

SP-sak 00b/22 Opprop 

    

  Det var 19 stykk til stede, og Studentparlamentet var vedtaksdyktig.  

 

                

SP-sak 00c/22 Godkjenning av innkalling, saksliste, og dagsorden 

 

Innkalling  

Godkjent  

 

                                   Saksliste 

                                   Godkjent  

                      

Dagsorden  

Godkjent  

 

 

SP-sak 00d/22 Godkjenning av protokoll fra SP-møtet 21.09.22 

                                    

                                    Godkjent 

 

 

SP-sak 44/22   Siden sist  

    

                                   William la først frem siden sist fra STA-styret.  

                              

Vedtakssaksaker 
 

SP-sak 45/22            STA som Trygg Organisasjon         

 

                                  Forslag til vedtak  

                                   

                                  Studentparlamentet vedtar at STA skal være en Trygg Organisasjon, 

                                  med de endringer som måtte forekomme på møtet.  

 

                                  Vedtatt mot 1 stemme                                
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Diskusjonssaker 
 

SP-sak 46/22            Miljø og bærekraft på UiA    

 

                                  Studentparlamentet fikk mulighet til å diskutere saken og komme med  

                                  innspill og forslag. 

 

 

SP-sak 47/22            Studenttillitsvalgte og evalueringer     

 

                                  Studentparlamentet fikk mulighet til å diskutere saken og komme med  

                                  innspill og forslag.  

 

 
SP-sak 48/22            Oppgradering av studentkantinen i Kristiansand     

 

                                  Studentparlamentet fikk mulighet til å diskutere saken og komme med  

                                  innspill og forslag.  

                     

Infosaker 
 

SP-sak 49/22             Eventuelt  

 

Det var ingen saker til eventuelt.  

 

 

Møtet ble avsluttet klokken 20.15. 



Siden sist STA-styret – november 2022 

 

Høringer  

Maiken har svart på høring fra UiA om eksamensforskriften  

 

Media 

William har vært i Khrono to ganger angående den nye studentalliansen 

 

Arrangement og konferanser 

William og Katrine har deltatt på NSO sin Høstkonferanse i Trondheim  

Katrine har deltatt på Lilletunforelesingen med blant annet utenriksminister 

Anniken Huitfeldt  

Styret har deltatt på kurs om bruk av sosiale medier  

 

Aktivitet 

William og Irene har hatt opplæring med supplerte medlemmer av 

Studentparlamentet  

William har vært ordstyrer på stiftelsen av Kristiansand Studentsamfunn 

William og Irene har vært på innspillsmøte om studentsosiale midler i Grimstad 

Katrine og Irene har vært på innspillsmøte om studentsosiale midler i 

Kristiansand  

Katrine har vært ordstyrer på årsmøte til en studentaktivitet  

Katrine har lagt frem resultatene av læringsmiljøundersøkelsen for 

Utdanningsavdelingen og Læringsmiljøutvalget  

Styret har vært på kaffemøte med ledelsen på UiA 

Katrine og William har holdt tak i prosjektet om studenthus i Kristiansand  

Katrine og Lars Magnus har sammen med Emil fra Studentparlamentet filmet en 

“teaser trailer” til det nye studenthuset i Kristiansand  



Katrine har deltatt på dialogmøte med tillitsvalgte på fakultetet for teknologi og 

realfag i Grimstad  

Maiken har deltatt på styremøte i Agderring 

Lisa har vært på møte med internasjonalt kontor angående samarbeid for å bedre 

komme i kontakt med internasjonale studenter 

 

Annet 

Styret har hatt besøk fra Studentorganisasjonen ved Universitetet i Latvia 

STA har inngått en allianse med Studentorganisasjonen i Sør-Øst Norge 

(SDSDN) og Studentorganisasjonen i Nord (SON).  

STA-styret har lansert Skravlemåneden på campus Kristiansand 



SP-sak 51/22 

Møtedato: 23.11.22 

Saksbehandler: William T. Svendsen   

    

Mandat for UiAs landsmøtedelegasjon til Norsk Studentorganisasjon 

(NSO)   
   

Bakgrunn for saken   

Studentparlamentet skal vedta mandat for UiAs delegasjon til NSOs landsmøte i 2023, det er 

regulert i STAs Valgreglement at mandatet skal vedtas på et SP-møtet før delegasjonen 

velges.  Representanter til UiAs delegasjon velges på SP-møtet i januar 2023, her 

vil man følge NSOs reglement for valg av delegater. Antall delegater UiA har er regulert av 

NSOs delegatfordeling, og 1 delegatplass er øremerket STA-styret.  

 

Mandatet utdyper hva som forventes av representantene som er del av delegasjonen og som 

skal representere studentene ved UiA. Å vedta mandatet til delegasjonen i SP er i henhold til 

valgreglementet til STA.  
 

Argumentasjon   

Studentparlamentet skal i forkanten av valg av delegater vedta mandatet for UiAs delegasjon 

til landsmøtet til NSO. Mandatet skal gjenspeile STAs vedtatte politikk, og ikke hver enkelt 

delegats egne synspunkter ved voteringer på landsmøtet.   

  

Studentparlamentet kan her diskutere forslag til vedtak. Spesielt kan man trekke 

oppmerksomheten mot antall interne formøter, deltakelse på formøtene og mulig fravær.    

STA-styret foreslår at delegasjonen selv konstituerer en organisatorisk leder av delegasjonen.  

  

Delegasjonsleder skal organisere formøter, delta på nasjonalt formøte og ha ansvar for at 

det voteres i tråd med STAs vedtatte politikk. Denne ordningen har vært gjennomført 

tidligere år, og man har gode erfaringer fra det.   

  

Formøtene er en viktig arena for saksforberedelse, og for å kartlegge STAs vedtatte politikk i 

forhold til sakene på landsmøtet. STA-styret anbefaler at det bør gjennomføres minst fire (4) 

interne formøter. Dette er med bakgrunn i erfaringer fra tidligere år angående hvor mange 

formøter det er hensiktsmessig å gjennomføre.   

   

Det har vært sedvane at både faste og varadelegater deltar på de interne formøtene. Dette er 

noe STA-styret fortsatt tilslutter seg. Dette begrunnes i at deltakelsen på formøter sikrer en 

forståelse av delegasjonens standpunkter, og gjør at man har et bredere grunnlag for å 

representere den brede studentmassen. I tillegg gir det vara mulighet til å få en god forståelse 

for sakspapirene i tilfelle noen melder frafall.    

  

STA-styret ser også et behov for å inkludere et punkt angående mulig fravær blant 

representantene. Dette er basert på erfaringer fra tidligere delegasjoner hvor representanter 

ikke alltid har deltatt på de møtene som er vedtatt. Grunnet dette ønsker STA-styret 

å inkludere at representantene må ha gyldig grunn dersom man ikke deltar. Det gjør også at 

representanter med flere ugyldige fravær i verste fall kan miste møteretten.   

Ansvaret for dette ligger da på delegasjonsleder, i samråd med STA-styret, dette for at det 

skal være en gjennomgående prosess og ingen skal kunne bli «kastet ut» uten grunn.    

  



Sakspapiret og forslagene til vedtak er utarbeidet på bakgrunn av tidligere delegasjoner, da 

spesielt med tilbakemeldinger fra delegasjonene til landsmøtene 2020-2022.   

  

NSO har satt tentativ dato for landsmøtet til 13-16.april 2023.    

   

Forslag til vedtak   

Studentparlamentet vedtar følgende mandat for UiAs landsmøtedelegasjon 2023, med de 

endringer som måtte komme på møtet:   
 

• Både faste- og varadelegater plikter seg til å sette seg godt inn i sakene som skal 

behandles på landsmøtet.   
• Delegasjonen skal avholde minst fire (4) interne formøter i forkant av landsmøtet.  
• Både faste- og varadelegater forplikter seg til å delta på 

formøtene. Ved 2 ugyldige fravær 1kan delegasjonsleder i samråd med STA-styret frata 

personer plassen.   
• Delegasjonen skal så langt det lar seg gjøre delta på det nasjonale formøtet til 

landsmøtet.   
• Delegasjonen konstituerer selv delegasjonsleder. Leder skal være en av de faste 

delegatene.   

• Delegasjonens standpunkter skal gjenspeile STAs vedtatte politikk.   
   

 

Innstilling fra styret   

STA-styret innstiller enstemmig på forslag til vedtak.  

   

Økonomiske konsekvenser    

Saken har ingen økonomiske konsekvenser for STA.   

   

English Summary    

Students at the University of Agder are represented at The National Union of Students in 

Norway`s (NSO) annual meeting. The annual meeting will be held in April 2023. The 

delegation’s mandate needs to be decided by the Student Parliament before the delegation is 

elected.  
  
 



SP-sak 52/22  

Møtedato 23.11.22  

Saksbehandlar Katrine Bryggeså Øydna 

  

Resolusjon om utfordringar rundt rus i studentmiljøet  
 

Bakgrunn for saka 

STA har nyleg gått inn i ein allianse med Studentdemokratiet i Søraust-Noreg (SDSN) og 

Studentorganisasjonen Nord (SON). Som eit av våre fyrste offisielle samarbeid har vi saman 

med SDSN skreve ein resolusjon om studentar og rusavhengigheit. Formålet med å skrive den 

saman med SDSN er at det ofte er enklare å få gjennomslag for ein sak dersom ein er fleire 

stillar seg bak saka. Det har også vore snakk om å skrive ein likeins resolusjon som kan 

leggast fram på landsmøtet til Norsk Studentorganisasjon (NSO) i 2023.  

  

Argumentasjon  

STA meiner det er viktig at problematikken rundt rus i studentmiljøet anerkjennast. Det er 

mange studentar som slit med ulike typar avhengigheit og det kan få konsekvensar for 

studieprogresjon, studentens psykiske og fysiske helse, samt framtidig arbeidsliv.  

 

Alle arbeidsplassar i Noreg skal ha ein AKAN-avtale. Det er ein avtale mellom arbeidsgivar 

og arbeidstakar. Kvar arbeidsplass skal ha ein person som fungerer som AKAN-ansvarleg. 

Dette kan ikkje være arbeidsgivar. Ein AKAN står ansvarleg for å sørge for at den aktuelle 

arbeidstakaren får hjelpa og oppfølginga dei treng for å bli kvitt rusavhengigheita.  

For at studentars helse skal bli fullstendig ivaretatt er det viktig at også vi får tilbod om hjelp 

til avhengigheit. STA meier derfor at studentane bør innlemmast i AKAN-avtalen. STA har 

vore i kontakt med den som er AKAN-ansvarleg på UiA og har fått bekrefta at det i skrivande 

stund ikkje er mogleg å innlemme studentar i denne avtalen. STA meiner likevel at det burde 

settast inn tiltak for at dette blir mogleg - på lik linje som at studentar også burde bli ein del av 

Arbeidsmiljøloven i forbindelse med praksis.  

 

Ved å gjere dette vil det sei at studentane kan få hjelp med avhengigheit utan at det går utøve 

deira studieprogresjon. Målet med tilbodet er å sikre at studentane ikkje faller frå på tross av 

problema med avhengigheit. Dette gjelder også studentar på studiar med skikketheit- og 

eigenheitskrav. Ein skal ikkje bli dømt som uskikka eine og aleine fordi ein søke hjelp for 

rusavhengigheit. På same måte som ein kan behalde jobben via AKAN-avtalen, skal 

studentane få behalde sin studieplass dersom dei søke hjelp. Ved å fastslå ein slik avtale kan 

det bli lettare å søke hjelp for eit problem som potensielt kan bli større dersom ein ikkje gjer 

noko med det.  

 

Det skal sjølvsagt tas på alvor dersom rusavhengigheita får konsekvensar for eksempelvis 

barn eller pasientar studenten møta i praksis, men eit rusproblem kan også eksistera utafor 

praksis. Studenten skal ikkje få konsekvensar for å søke hjelp for avhengigheit, så fremt dette 

ikkje allereie har blitt eit problem på praksisstaden. Det skal være trygt å søke hjelp. 

 

Dersom det er spørsmål til denne saka kan dei sendast til nestleiar på mail 

stanestleder@uia.no eller på telefon til leiar på 92351334. 

 

 

  

mailto:stanestleder@uia.no


  

Økonomiske konsekvensar  

Saka har ingen økonomiske konsekvensar for STA.  

  

Forslag til vedtak   

Studentparlamentet vedtek resolusjonen, med dei endringar som måtte førekomme på møtet.   

  

Innstilling frå styret  

STA-styret innstill einstemmig på forslag til vedtak.  

  

Vedlegg  

Resolusjon om utfordringar rundt rus i studentmiljøet.   

  

English Summary  

The STA-board would like the Student Parliament to approve the new resolution about 

substance abuse within the student mass.  
 

 

 



                                                                                                                                 

 

Utfordringar rundt rus i studentmiljøet  
   

Det er diverre slik at mange unge i dagens samfunn opplev utfordringar knyta til rus og 

rusavhengigheit. SHoT-undersøkinga vis at 41 % av studentane har eit skadeleg eller 

risikofylt forhold til alkohol og 30 % av studentar rapporter å ha brukt eit ulovleg rusmiddel.    

  

I fjor var det ein artikkel i NTNU si studentavis (Under Dusken) om studentar som ulovleg 

har brukt eller brukar Ritalin (ofte omtala som «puggedop») for å prestere betre på eksamen. 

UiO har også rapportert dette problemet. SHoT-undersøkinga vitnar om at svært få studentar 

brukar desse medikamenta, men Helsedirektoratet er bekymra for utviklinga.    

  

STA ser eit behov for at problematikken rundt studentars bruk av rusmidlar settast på 

dagsorden. Det snakkast ofte om psykisk og fysisk helse, men det ser ut til at den nemnde 

problematikken ofte blir gløymd. På tross av at rusproblemet stadig blir større i Noreg, særleg 

blant unge, er det ingen støtteapparat rundt studentmassen angåande rusproblematikken. STA 

meiner det er på tide at dette problemet tas på alvor av dei ulike organa rundt studentmassen, 

slik at dei kan få den hjelpen dei treng.   

  

Studentar som ber om hjelp skal få eit tilbod som ikkje får konsekvensar for deira 

studieprogresjon. Tilbodet skal ha som hensikt å hjelpe studentar som slit med 

rusavhengigheit å fullføre studiane på tilnærma normert tid.  

    

Ein AKAN-avtale (Arbeiderlivets komité mot alkoholisme og narkomani) er ein avtale 

mellom arbeidsgivar og arbeidar der formålet er å sikre tett oppfølging rundt rusproblema 

samtidig som ein kan behalde jobben. Kvar arbeidsplass skal ha ein AKAN-ansvarleg som 

kan brukast av alle arbeidarane. Ein AKAN-ansvarleg har tausheitsplikt.    

  

STA meiner at studentar skal innlemmast i denne avtalen på lik linje som arbeidarane. Der 

målet med AKAN-avtalen er at ein skal få behalde jobben, skal også studentar ikkje miste 

studieplassen sin eller bli egna som uskikka eller ueigna berre som følgje av at dei søk hjelp 

for rusavhengigheit. Å søke om hjelp skal ikkje få konsekvensar. STA trur at det vil gjere det 

lettare for mange å be om hjelp dersom det er tydeleg at dette ikkje får konsekvensar.  

  

   

STA meiner:    
 

• At det skal gjerast ei bevisstgjering rundt problematikken studentar og rus.    

• At studentar som slit med rusproblematikk skal få den hjelpen de trenger utan at det 

får konsekvensar for deira studieprogresjon.    

• At studentar også skal innlemmast i AKAN-avtalen.   

• At studentar på studieprogram med skikkeheitskrav ikkje skal verta anset som uskikka 

eller ueigna berre som følge av at dei søk hjelp for rusavhengigheit.   
 

 



 

 

SP-sak 53/22 

Møtedato 23.11.22 

Saksbehandler William T. Svendsen 
 

 

 

Revidering av resolusjon om åpen kildekode 

Bakgrunn for saken 
På møte i Studentparlamentet 25.mai 2022, vedtok daværende Studentparlament en resolusjon 

om åpen kildekode. Grunnen til at resolusjonen kommer opp på nytt er for å renskrive teksten, 

tilspisse resolusjonen med konkrete mål, samt å få inn nye innspill fra linjeforeningene Beta 

og Systematicus. 

 

Åpen kildekode er programmer som er laget for å være offentlig tilgjengelig, det betyr at 

brukeren kan få innsyn i hvordan programmet fungerer. Dette gjør også at brukeren har 

muligheten til å endre på feil eller gjør forbedringer på programmet. 

 

Argumentasjon  

Formålet til den nåværende resolusjonen er god, men nåværende STA-styret ønsker å 

tydeliggjøre resolusjonens formål med konkrete tiltak, samt å få inn innspill fra 

linjeforeningene inn i resolusjonen. Universitetet i Agder (UiA) har per dags dato kun støtte 

til Windows maskiner og Macer. Denne støtten dekker alt av IT -hjelp til programvarestøtte. 

Det betyr også at UiAs valg av programmer som “safe eksamen browser” kun støtter 

Windows og MacOS. Dette betyr videre at studenter som har pcer med Linux som Ubuntu 

eller Chromebook ikke har muligheten til å bruke sin egen pc under en skoleeksamen. Dette 

bidrar til at studentene låses inn i systemer fordi UiA velger å kun støtte Microsoft og Apple.  

 

Ett av argumentene for at UiA skal legge mer til rette for åpen kildekode er fordi de i større 

grad står fritt til å endre og tilpasset et program for universitetets behov og er ikke begrenset 

til hva en leverandør mener passer best. STA ser også at andre offentlig aktører velger å åpne 

opp programmene sin for offentlig innsyn, som for eksempel NAV.  

 

Åpen kildekode kan tilby en billigere, fleksibel og langvarig løsning for universitetet og 

studentene. Dette kan bety at studentene og universitetet kan spare penger som kan anvendes 

på andre måter. 

 

Når offentlig midler blir brukt, så bør koden som lages også være offentlig. Gjennom dette 

prinsippet vil UiA også bidra til samfunnets digitale utvikling. 

 

 

Økonomiske konsekvenser 

Saken har ingen økonomiske konsekvenser for STA 

 

Forslag til vedtak  

Studentparlamentet vedtar ny resolusjon om åpen kildekode, med de endringer som måtte 

forekomme på møtet. 



  Side 2 

Innstilling fra styret 

Styret innstiller enstemmig på forslag til vedtak.  

 

Vedlegg  

Forslag til ny resolusjon om åpen kildekode 

 

English Summary 

The STA-board wants the Student Parliament to discuss a revisement of an earlier passed 

resolution on open source code.  

 

 

 

 
 



 

 

Resolusjon om bruk av åpen kildekoding ved UiA 

De siste 20 årene har akademia begynt å tilgjengeliggjøre sine ressurser og 

tjenester på nett. Den økte globaliseringen har ført til et mer mangfoldig og 

inkluderende samfunn. Til tross for kontinuerlige tekniske utfordringer, viser 

digitaliseringen av utdanningssektoren mye lovende. Programvarer med åpen 

kildekode tilbyr én tilnærming til å løse de tekniske problemene ved å oppdatere, 

tilgjengeliggjøre og optimalisere digitalbasert læring.  

Åpen kildekode innebærer at brukeren får innsyn i hvordan programvaren fungerer. 

Brukeren (eller system/drifts-ansvarlig) kan også endre på feil og gjøre forbedringer 

på programvaren. Det kan både være privatpersoner eller organisasjoner som er 

brukere. Ideen bak dette er å skape et samfunn som kan forbedre og skreddersy 

programvaren til sitt bruk uten å måtte betale lisenspenger eller vente på private 

aktører. Kort sagt, denne typen programvare utgis med kildekoden, slik at brukeren 

kan redigere, studere, bruke eller dele programmet. Et slikt system har muligheten til 

å bedre kvaliteten på programvaren og øke adopsjonen av den. 

Bruken av åpen kildekode begynner å bli mer og mer vanlig i høyere utdanning. Et 

eksempel på dette er “Open Source University Alliance». Dette er et initiativ 

påbegynt av Erasmus Without Paper prosjektet, hvor målet er å hjelpe alle høyere 

utdanningsinstitusjoner med å møte etterspørselen av det digitale skiftet.  

Universitetet i Agder (UiA) støtter kun Windows og Mac ved skoleeksamen og 

teknisk hjelp. Ved å ikke støtte eller åpne seg for flere teknologiske løsninger vil UiA 

https://open-source-alliance.erasmuswithoutpaper.eu/


ikke etterkomme egen ambisjon og akademia sin underliggende misjon om å 

innovere, etterforske og indentifisere løsninger som bringer samfunnet fremover.  

I dag gjennomsyrer filosofien til åpen kildekode mye av den teknologiske utviklingen i 

verden. Alt fra dataservere til mobilapper benytter seg av åpen kildekode og mange 

av dem har blitt industristandarder. Disse øker stadig i popularitet og med dagens 

praksis ved UiA hindrer de studenter i å ta i bruk potensielt bedre og billigere 

verktøy.  

Med de kommende kuttene i høyere utdanning er sektoren nødt til å tenke nytt. Åpen 

kildekode kan være et alternativ til å spare penger på digitale løsninger, utvikle og ta 

i bruk mer fleksible programvare løsninger for studentene. 

  

Studentorganisasjonen i Agder (STA) mener at: 

• UiA skal i større grad støtte, benytte og tilby programvarer som bruker åpen 

kildekode til studentene ved UiA 

• Studenter skal kunne bruke alternative operativsystem som for eks. Linux 

framfor Windows og MacOS 

• Om det ikke går ut over funksjonalitet, brukervennlighet og personvern skal 

UiA velge åpen kildekode 

• Programvareutvikling ved UiA som er finansiert med offentlig midler skal 

lisensieres under en åpen kildekode lisens 
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Forskning på dyr ved Universitetet i Agder 

 

Bakgrunn for saken  

I 2021 ansatte UiA 2 vitenskapelige ansatte med tillatelse til å forske på dyr. I dag har ikke 

STA noe politikk rundt forskning på dyr. STA-styret mener det er viktig å ha et politisk 

standpunkt i en så kontroversiell sak og ønsker derfor å høre SP sine meninger rundt temaet.   

  

Argumentasjon  

Mennesker har i lang tid drevet med dyreforskning eller viviseksjon. Viviseksjon kommer fra 

latin og betyr «å skjære i noe levende». Praktiseringen av dyreforsøk kan spores tilbake til 

1700-tallet, men mange tror dyreforsøk startet allerede for 2000 år siden.   

  

Det er en bred oppfatning at bruk av forsøksdyr i enkelte tilfeller kan være helt nødvendig for 

å frembringe forbedringer for mennesker, dyr eller miljø. Samtidig er det en rådende 

oppfatning at dyr har en moralsk status og at vår behandling av dem bør være gjenstand for 

etiske overveielser.   

  

Det er viktig å fremheve at det ikke skal diskuteres meninger om testing på dyr. Testing på 

dyr er når for eksempel forskere sprøyter kosmetiske produkter inn i testdyret for å finne ut 

hvordan dyret reagerer på dette. 11.Mars 2013 ble det forbudt å drive med denne type testing 

på testdyr i Norge. Det er i tillegg forbudt å importere produkter som har blitt testet på dyr til 

Norge, både fra og utenfor Europa.  

  

Hvis en forsker skal utføre forskning på mennesker står 2 medisinske grunnprinsipper som 

ubrytelige, egenverdi og nytteverdi. Egenverdi = interessene til enkeltindividet går foran 

samfunnets interesser. Nytteverdi = testpersonen eller gruppen skal ha egennytte av 

forskningen.   

Disse 2 prinsippene kan argumenteres for at alltid brytes ved forskning på dyr. Forskere lar 

blant annet samfunnets interesser gå fremfor dyrets interesser, samt at et dyr sjelden vil ha 

nytte av forskningen selv.   



  

I et historisk perspektiv har dyreforskning vært helt avgjørende for medisinsk forskning og 

utvikling. Gjennom dyreforskning har forskere for eksempel kunnet forstå og funnet 

behandlinger mot blant annet ulike smittsomme sykdommer og diabetes. Det å forske på dyr 

kan anses som etisk uproblematisk ved at man argumenterer for at dyr er radikalt forskjellig 

fra mennesker og utelukkende får verdi i den grad de er til nytte for mennesker. Men, på en 

annen side kan det være etisk problematisk ved at dyr har en egenverdi (verdi utover 

nytteverdi for mennesker). Det nære slektskapet mellom mennesker og dyr må anerkjennes 

som etisk betydningsfullt.  

  

Det er mulig å legitimere dyreforskning ved å fokusere på både likhetene og ulikhetene 

mellom dyr og mennesker. Dyr og mennesker kan begge i stor grad føle både ubehag og 

smerte. Men, det at mennesker har evne til å sette situasjoner i sammenheng er en avgjørende 

forskjell.  

Er det å føle lidelse av etisk betydning? Forsøk som påfører dyr lidelse kan ansees som 

moralsk akseptabelt med utgangspunkt i vitenskapelig og medisinsk fremgang, samt 

menneskers moralske plikt til å beskytte hverandres liv og helse. På en annen side kan 

forskning på dyr fremstå som etisk problematisk med utgangspunkt i dyrs egenverdi som 

levende skapninger i stand til å føle smerte.  

  

Forskningsetisk komité har skrevet en rapport med navn «Etiske retningslinjer for bruk av dyr 

i forskning». Denne rapporten oppsummerer regelverket og retningslinjer norske forskere må 

følge hvis de ønsker å drive forskning på dyr. Rapporten baserer seg på forskningsetiske 

retningslinjer for naturvitenskap og teknologi, samt lov om dyrevelferd gjennom EØS-

avtalen.   

 Denne rapporten sier helt klart at dyr har en egenverdi, og har krav på respekt. Dyr er 

sansende vesener med evne til å føle smerte og vår behandling av dyr, inkludert bruk av dyr i 

forskning, er et uttrykk for våre holdninger og påvirker oss som moralske aktører.   

  

I tillegg inneholder rapporten 10 tydelige punkter som forskere som driver med forskning på 

dyr skal følge. Disse retningslinjene skal være dynamiske, slik at de kan tilpasses nye etiske 

problemstillinger.    

1. Respekt for dyrs verdighet  

2. Ansvar for å vurdere alternativer  



3. Proporsjonalitetsprinsippet: Ansvar for å vurdere og balansere     

belastning og nytte 

4. Ansvar for å vurdere reduksjon av antall dyr 

5. Ansvar for å minimere risiko for belastning og forbedre 

dyrevelferd 

6. Ansvar for å ivareta biologisk mangfold 

7. Ansvar ved inngrep i habitat 

8. Ansvar for åpenhet og deling av data og materiale 

9. Krav om dyrefaglig kompetanse 

10. Krav om aktsomhet 

 

 

Spørsmål til diskusjon:   

• Hva mener SP om de retningslinjene som ligger til grunn for norsk forskning 

på dyr?  

• Kan forskning på dyr forsvares gjennom verdien den tilfører vitenskapelig 

fremgang, eller har dyrs egenverdi som levende skapninger større etisk og moralsk 

betydning?  

• Hva kan være mulige konsekvenser av å fortsette forskning på dyr, og på den 

andre siden hva kan være mulige konsekvenser av å forby forskning på dyr?  

  

Økonomiske konsekvenser  

Saken har ingen økonomiske konsekvenser for STA.     

   

English Summary  

The STA-board wants the Student Parliament to discuss research on animals, since STA does 

not have policies on this subject now.  
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Undervisningsformer  

  

Bakgrunn for saken  

Undervisningsformer er et samlebegrep på ulike former for undervisningsmetoder.   

Under korona måtte ansatte ved UiA raskt legge om sine undervisningsmetoder, og store deler 

av undervisningen ble digital. Nå som korona er over har store deler av undervisningen gått 

tilbake til ordinær forelesning, eller slik det var før korona. STA ønsker å få innspill av SP om 

undervisningsformer for å ta det med videre til fremtidige diskusjoner.   

   

Argumentasjon  

På UiA bruker man ulike former for undervisningsmetoder på ulike emner. Det finnes 

eksempelvis forelesning, seminarer, lab eller gruppeundervisning. Ved UiA skal man tilstrebe 

at undervisningen henger sammen med både eksamenskrav og eksamen.   

  

Mange undervisere deler i tillegg undervisningen sin i 2. Det finnes både fellesundervisning 

og gruppeundervisning. Fellesundervisning er når alle studentene for eksempel sitter i en 

forelesning og hører på foredrag. Gruppeundervisning er når underviser deler studentene opp i 

mindre grupper, og hvor tiden er fastsatt i timeplanen.   

  

Vi ser i dag at studentene blant annet ønsker mer studentaktiv læring. Så er da målet å utfase 

den tradisjonelle forelesningene helt? Flere forsker mener at total utfasing av forelesning som 

undervisningsform ikke er svaret på denne problemstillingen. Forskning viser at forelesning 

spiller en viktig funksjon for blant annet gi en grunnleggende innføring i teorier, sentrale 

begreper og modeller som er helt nødvendig kunnskap i høyere utdanning. Likevel ser man 

også at det å aktivisere studentene i undervisningen er bra. Det kan bidra til å blant annet 

styrke studentenes motivasjon og læring som kan gi bedre resultater. Vi kan også se at flere 

studenter ønsker å gjøre fremfor å høre.   

  



Studentene opplever stadig en forvirring om hva en foreleser forventer av seg både før, under 

og etter undervisningssituasjonen. UiA ser det som viktig at studentene vet hvilke 

forventninger foreleseren har til studentene, og hvilke forventninger studentene har til 

foreleseren i undervisningssituasjonen.  

  

Kildehenvisning og undervisning henger tett sammen. Studenter kan ikke kun lære det 

faglige, men må også lære språket, samt teknikkene for å kunne formidle det faglige. 

Temaene akademisk skriving og kildehenvisning har vært et særlig stort fokus på UiA de siste 

årene. Det er satt i gang flere tiltak for å få en større bevisstgjøring rundt akademisk skriving, 

da særlig gjennom Skrivestua.   

  

Diskusjonspunkter:  

  

• Vet du hvilke forventinger som stilles til deg som student i en 

undervisningssituasjon?  

• Hvilke undervisningsformer ser du som mest effektfull og hvorfor?   

• Foretrekker du helst en undervisningsmetode per emne, eller ønsker du å 

kombinere ulike undervisningsmetoder på samme emne? Hvilke 

undervisningsformer kunne du eventuelt ønsket kombinert og hvorfor? 

• Føler du at du får tilstrekkelig med informasjon om akademisk skriving og 

kildehenvisning? Hvem skal ha ansvaret for å formidle dette til studentene?   

  

Økonomiske konsekvenser   

Denne saken har ingen økonomiske konsekvenser for STA.     

   

English Summary  

The STA-board wants the Student Parliament to discuss the different teaching methods being 

used at the University of Agder.    

 


